
 

İL GENEL MECLİSİNİN 2022 YILI EYLÜL AYI OLAĞAN 

 TOPLANTISININ BİRİNCİ BİRLEŞİMİNE AİT TUTANAKTIR 
 

        İl Genel Meclisinin 2022 yılı Eylül ayı olağan toplantısının birinci birleşimine 

01.09.2022 Perşembe günü saat 15.30’de Meclis Başkanı Hasan SOYGÜZEL’in 

Başkanlığında meclis toplantı salonunda başlandı. 
 

        Meclis çalışmalarına başlamadan önce yoklama yapıldı. Yapılan yoklamada, üyelerden 

Ömer ASLAN, Fürkan ATEŞ, Ertan ŞENER, Hüseyin İNCE, Ali ÇORBACI, Resul 

ÇİFTÇİ, Mustafa TUNALI, İbrahim DÖNERTAŞ, Atalay BEŞTAŞ, Murat KAYA, Mustafa 

SELVİ, Tahsin YENER, İdris DURMUŞ, Hayrullah SARIHAN, Oktay ATİK, İsmail 

AKAR ve Hüseyin ALFAT olmak üzere tüm üyelerin toplantıya iştirak ettikleri görüldü. 

Böylece çoğunluğun olduğu görülerek meclis çalışmalarına devam edildi.   

    

        Gündemin birinci maddesinde yer alan; Millî Eğitim Bakanlığı İl ve İlçe Millî Eğitim 

Müdürlükleri Yönetmeliği’nin 24. maddesi gereğince, İl Milli Eğitim Müdürlüğü 

bünyesinde oluşturulacak İl Milli Eğitim Danışma Komisyonunda 2022-2023 eğitim öğretim 

döneminde görev almak üzere İl Genel Meclis Üyeleri arasından iki temsilcinin seçilmesi 

konusu müzakereye açıldı. Meclis Başkanı tarafından konu hakkında meclise bilgi verildi. 

müzakereye açıldı. Yapılan müzakereler neticesinde, İl Milli Eğitim Danışma 

Komisyonunda 2022-2023 eğitim öğretim döneminde görev almak üzere İl Genel Meclis 

Üyelerinden İdris DURMUŞ ile Mustafa TUNALI seçilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle 

kabul edildi. 

 

        Gündemin ikinci maddesinde yer alan; Merkezi Konya’da bulunan Uluslararası Tarım 

Şehirleri Birliği’ne Yalova İl Özel İdaresi’nin üye olması teklifi hakkında İhtisas 

Komisyonlarınca hazırlanan raporlar okundu. Yapılan müzakereler neticesinde, komisyon 

raporlarında belirtildiği gibi; Dünyamızda tarımın yaygın olarak yapıldığı yerlerde mevcut 

olan tecrübe ve bilgi birikimini dikkate alarak, etkileşim, dayanışma ve yardımlaşma 

yaklaşımı ile bilgi, görgü ve karşılıklı deneyimlerden yararlanmak, ekonomik ve teknik 

alanlarda işbirliğini geliştirmek için 24 Haziran 2019 tarih ve 1178 sayılı Cumhurbaşkanlığı 

Kararnamesi ile kurulan Ülkemiz başta olmak üzere Azerbaycan, Afganistan, Bosna Hersek, 

Filistin, Irak, Kenya, Sudan ve Ukrayna gibi birçok ülkenin birçok şehrinin üyesi olduğu 

merkezi Konya’da bulunan Uluslararası Tarım Şehirleri Birliğine (UTŞB),Yalova İl Özel 

İdaresi’nin üye olması, yıllık aidat ücretinin ise ₺5.000,00 olarak tespit edilmesi ve aidat 

ücretinin İl Özel İdaresi (Kültür ve Sosyal İşler Müdürlüğü) bütçesinin ilgili harcama 

kaleminden karşılanması, Birlik Tüzüğünün 10 uncu maddesinin (a) bendi uyarınca İl Özel 

İdaresini temsil etmek üzere İl Genel Meclisi Üyelerinden Hayrullah SARIHAN ile Mustafa 

TUNALI’nın asıl, Resul ÇİFTÇİ’nin ise yedek üye olarak seçilmesi hususu oylandı ve 

oybirliğiyle kabul edildi. 

 

      Gündemin üçüncü maddesin yer alan; Orman Genel Müdürlüğü tarafından B tipi mesire 

alanı olarak ilan edilen Çınarcık İlçesi, Ortaburun Köyü sulama göleti etrafında bulunan 

1.93 hektarlık alanın, halkın kullanımına uygun donatı elemanlarının yerleştirilmesi suretiyle 

mesire alanı olarak düzenlenmesi teklifi hakkında İhtisas Komisyonlarınca hazırlanan 

raporlar okundu. Meclis Başkanı; Bursa ilinde bulunan ve halkın yoğun bir şekilde rağbet 

gösterdiği botanik parkının da gezi programına ilave edilmesi ve bunların yerinde 

incelenmesinden sonra konunun komisyonlarda detaylı bir şekilde müzakere edilerek nihai 

rapora bağlanmasının faydalı olacağını dile getirdi. Meclis Üyelerinden Murat KAYA söz 

alarak, konu ile ilgili mevzuat, yapılan çalışmalar, gelinen aşama ve uygulanması düşünülen 

proje hakkında meclise detaylı bilgi sundu. İmar ve Kentsel İyileştirme Müdür V. Necat 

AKIN; konu ile ilgili yapılan çalışmalar hakkında meclisi bilgilendirdi. Yapılan müzakereler 

neticesinde, Bursa Botanik Parkının gezi programına dahil edilmesi suretiyle komisyon 



 

raporunda belirtildiği gibi, Yalova İli, Çınarcık İlçesi, Ortaburun köyü sulama göleti 

etrafında uygun görülen alanın, Mesire Yerleri Yönetmeliğine uygun şekilde Yalova İli ve 

çevre illere hizmet eden, ildeki turizm potansiyelini artırmayı hedefleyen, günübirlik turizm 

amaçlı kullanılabilecek, dinlenme, eğlenme ve alışveriş imkanı sağlayacak şekilde modern 

bir mesire yeri olarak düzenlenmesi için, Bursa Botanik Parkı, Bursa Macera Park ve 

Gölcük Diriliş Parkı gibi mesire alanlarının yerinde incelenmesi, İdare tarafından konu ile 

ilgili gerekli izinlerin alınmasından sonra proje, keşif ve maliyeti gibi çalışmaların yapılarak 

komisyonlara iletilmesinden sonra konunun bir rapor halinde meclisin bilgisine sunulması 

için komisyonlara süre verilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi. 

   

        Gündemdeki diğer konuların görüşülmesi için 02.09.2022 Cuma günü saat 15.30’da 

meclis toplantı salonunda toplanmak üzere Eylül ayı olağan toplantısının birinci birleşimine 

son verildi. 

 

İL GENEL MECLİSİNİN 2022 YILI EYLÜL AYI OLAĞAN 

 TOPLANTISININ İKİNCİ BİRLEŞİMİNE AİT TUTANAKTIR 
 

        İl Genel Meclisinin 2022 yılı Eylül ayı olağan toplantısının ikinci birleşimine 

02.09.2022 Cuma günü saat 15.30’da Meclis Başkanı Hasan SOYGÜZEL’in Başkanlığında 

meclis toplantı salonunda başlandı. 

        Meclis çalışmalarına başlamadan önce yoklama yapıldı. Yapılan yoklamada, üyelerden 

Ömer ASLAN, Fürkan ATEŞ, Ertan ŞENER, Hüseyin İNCE, Ali ÇORBACI, Resul 

ÇİFTÇİ, Mustafa TUNALI, İbrahim DÖNERTAŞ, Atalay BEŞTAŞ, Murat KAYA, Mustafa 

SELVİ, Tahsin YENER, İdris DURMUŞ, Hayrullah SARIHAN, Oktay ATİK, İsmail 

AKAR ve Hüseyin ALFAT olmak üzere tüm üyelerin toplantıya iştirak ettikleri görüldü. 

Böylece çoğunluğun olduğu görülerek meclis çalışmalarına devam edildi.   

        Gündemin dördüncü maddesinde yer alan; Yeşil Mavi Turizm Seyir Yolu 

güzergâhındaki tesislerin kapasitesinin artırılması ve yeni turizm cazibe merkezlerinin 

oluşturulması, buralara ulaşımın kolayca sağlanması için Yeşil Mavi Yol’un bozuk olan 

kısımlarının onarılması ve yeni bağlantı yollarının yapılması teklifi hakkında İhtisas 

Komisyonlarınca hazırlanan raporlar okundu. Yapılan müzakereler neticesinde, komisyon 

raporlarında belirtildiği gibi; Altınova İlçesi Hersek bölgesinden başlayıp Armutlu İlçesi 

Kapaklı köyüne kadar giden eski kara yolu ile ormanlık alanların içinden köylerimizi 

birbirine bağlayan ve İl Özel İdaresi imkânları ile yapılan “Yeşil Mavi Turizm Seyir Yolu” 

güzergâhında yeni tesislerin yapımı için çalışma yapılması, Yeşil Mavi Yolun bozuk olan 

ancak 2022 yılı yapım programda bulunmamasına rağmen aciliyet arz eden kısımlarının 

sathi kaplama, bakım ve onarım işlerinin bir program ve bütçe imkânları dahilinde ivedilikle 

gerçekleştirilmesi, yapılmış ve yapılacak çalışmaların neticesinin bir rapor halinde meclisin 

bilgisine sunulması için komisyonlara süre verilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul 

edildi. 

 Gündemin beşinci maddesinde yer alan; İlimiz, Çınarcık İlçesi, Şenköy Köyü hudutları 

içerisinde köyün en hâkim tepesinde bulunan ve halk arasında Yaren Baba olarak bilinen 

Türbenin bulunduğu yerin günümüz şartlarına ve şehidin manevi şahsiyetine uygun olarak 

düzenlenmesi teklifi hakkında İhtisas Komisyonlarınca hazırlanan raporlar okundu. Meclis 

Başkanı tarafından konu hakkında meclise bilgi verildi. Yapılan müzakereler neticesinde, 

komisyon raporlarında belirtildiği gibi; kültür varlığı olarak tescili uygun görülmeyen 

Şenköy hudutları içerisinde Osmanlı dönemi fetih şehitlerinden Sultan Mahmut Efendinin 

Kabrinin bulunduğu parselin tapudaki niteliğinin “fundalık” olması ve bu alanlardaki 

yetkinin de İl Tarım ve Orman Müdürlüğü’nde olması nedeniyle Türbe yapılacak şekilde 

düzenleme yapılması problem teşkil edeceğinden, kabrin bulunduğu alanda Türbe yapmak 

yerine günümüz şartlarına ve şehidin manevi şahsiyetine uygun korunaklı mezar yapılması 

için mimari ve statik proje hazırlanmış, projenin gerçekleştirilmesi için keşif çalışmaları 

tamamlanmış, gerekli izinlerin verilmesi hususu İl Tarım ve Orman Müdürlüğü’ne 



 

iletilmiştir. İl Özel İdaresi bütçesinin Çınarcık Köylere Yardım faslındaki ödenekten hakediş 

tutarı kadar ödeneğin Çınarcık Köylere Hizmet Götürme Birliği’ne aktarılarak, hazırlanan 

proje ve tahmini keşif doğrultusunda, Çınarcık İlçesi Köylere Hizmet Götürme Birliği 

kanalıyla kabrin bulunduğu alanda günümüz şartlarına ve şehidin manevi şahsiyetine uygun 

korunaklı mezar yapılması hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi. 

       Gündemdeki diğer konuların görüşülmesi için 03.09.2022 Cumartesi günü saat 10.00’da 

meclis toplantı salonunda toplanmak üzere Eylül ayı olağan toplantısının ikinci birleşimine 

son verildi. 
 

 

 

İL GENEL MECLİSİNİN 2022 YILI EYLÜL AYI OLAĞAN 

TOPLANTISININ ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİNE AİT TUTANAKTIR   
 

        İl Genel Meclisinin 2022 yılı Eylül ayı olağan toplantısının üçüncü birleşimine 

03.09.2022 Cumartesi günü saat 10.00’da Meclis Başkanı Hasan SOYGÜZEL’in 

Başkanlığında meclis toplantı salonunda başlandı. 

 

        Meclis çalışmalarına başlamadan önce yoklama yapıldı. Yapılan yoklamada, üyelerden 

Ömer ASLAN, Fürkan ATEŞ, Ertan ŞENER, Hüseyin İNCE, Ali ÇORBACI, Resul 

ÇİFTÇİ, Mustafa TUNALI, İbrahim DÖNERTAŞ, Atalay BEŞTAŞ, Murat KAYA, Mustafa 

SELVİ, Tahsin YENER, İdris DURMUŞ, Hayrullah SARIHAN, Oktay ATİK, İsmail 

AKAR ve Hüseyin ALFAT olmak üzere tüm üyelerin toplantıya iştirak ettikleri görüldü. 

Böylece çoğunluğun olduğu görülerek meclis çalışmalarına devam edildi.   

 

         İl Genel Meclis Üyelerinden İbrahim DÖNERTAŞ ve Atalay BEŞTAŞ tarafından 

5302 sayılı İl Özel İdaresi Kanununun 6 ve 13 üncü maddeleri kapsamında Meclis 

Başkanlığına hitaben verilen 02.09.2022 tarihli önergeleri okundu, gündeme alınması 

hususu oybirliğiyle kabul edildi. Önerge sahiplerinden İbrahim Dönertaş tarafından 

önergenin detayları hakkında meclise bilgi verildi. Meclis Üyelerinden Atalay BEŞTAŞ söz 

alarak, bu konularda paket arıtmaların olduğunu, bu sistemlerin Fıstıklı köyü için uygun 

olabileceğini dile getirdi. Üyelerden Oktay ATİK söz alarak, zehirli maddelerin 

engellenmesi ve sağlık açısından herhangi bir olumsuzluğa meydan verilmemesi için 

kimyasal tetkiklerin yapılmasından sonra arıtmanın yapılmasının daha uygun olacağını ifade 

etti. Yapılan müzakereler neticesinde, önergede belirtilen; İlimiz, Armutlu İlçesi, Fıstıklı 

Köyünün içme suyu sondajlarla karşılanmakta olup, elektrik maliyetinin yüksek olmasından 

dolayı tahakkuk eden faturalar dar gelirli vatandaşlarımızın mağduriyetine neden 

olmaktadır. Fıstıklı Köyünün çevresinde bulunan kaynak suların bir araya getirilip arıtma 

sisteminden geçirilerek depoya sağlıklı bir şekilde aktarılabilmesi için, ihtiyaç duyulan 

arıtma sisteminin kurulması teklifinin incelenerek bir rapora bağlanmak üzere tüm İhtisas 

Komisyonlarına havale edilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi. 

 

        Gündemin altıncı maddesinde yer alan; İlimiz, Altınova İlçesi, Soğuksu (Ayazma) 

Köyü’nde halihazırda metruk bir vaziyette bulunan ve önemli bir kültür eseri olan Tarihi 

Ayazma Yukarı Mahalle Camii’nin restore edilmesi ve çevre düzenlemesi yapılması teklifi 

hakkında İhtisas Komisyonlarınca hazırlanan raporlar okundu. Yapılan müzakereler 

neticesinde komisyon raporlarında belirtildiği gibi; ifraz ve kamulaştırma çalışmaları 

tamamlandıktan sonra, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 

kapsamında söz konusu tarihi yapının taşınmaz kültür varlığı olarak tescil edilmesi için, 

Kocaeli Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu’na başvuru yapılması, Kocaeli Kültür 

Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu tarafından caminin kültür varlığı olarak tescili uygun 

görülmesi halinde restorasyon projeleri hazırlatılarak onay için kurula gönderilmesi, konu ile 

ilgili iş ve işlemlerin tamamlanmasından sonra restorasyon ve çevre düzenlemesi projesinin, 



 

temin edilecek ödenek imkanlarıyla uygulanması, ayrıca parsel mülkiyetinin şahıslar 

üzerinde olması nedeniyle, parselin 366,39 m2 lik kısmı köy tüzel kişiliğine bağış yapılacak 

olup, bu husustaki çalışmaların sonucunun bir rapor halinde meclisin bilgisine sunulması 

için komisyonlara süre verilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi. 

 

        Gündemin yedinci maddesinde yer alan; İlimizde bulunan tescilli ya da tarihi kayıtlarda 

yer alan somut kültür varlıklarının tespit edilmesi ve önem ve öncelik sırasına göre röleve ve 

restore edilerek kültür mirasımıza kazandırılması teklifi hakkında tüm İhtisas 

Komisyonlarınca hazırlanan raporlar okundu. Yapılan müzakereler neticesinde komisyon 

raporlarında belirtildiği gibi,  Çiftlikköy İlçesi, Sahil Mahallesi, Başkent 1 Sitesinde bulunan 

Roma Su Yapısı (Kara Kilise) ve Altınova İlçesi, Hersekzade Ahmet Paşa Camii Külliyesi 

içerisinde bulunan Tarihi Hamam gibi yapıların bulunduğu parsellerin şahıslara ait olması 

nedeniyle muvafakatlerinin alınması ve kamulaştırmalarının ilgili belediyelerce 

yapılmasından sonra söz konusu tarihi yapıların rölöve, restitüsyon ve restorasyon 

projelerinin hazırlanması; ayrıca ilimizde tespit edilen tescilli ya da tarihi kayıtlarda yer alan 

somut kültür varlıklarının yanında, tescil işlemi yapılan Tarihi Fransız Evi ile Fevziye Köyü 

Hacı Muratlar Mescidine ilişkin yapıların rölöve, restitüsyon ve restorasyon projelerinin 

hazırlanması ve söz konusu projelerin temin edilecek ödenek imkanları ile uygulanması, 

yanı sıra ilgili belediyeler ile protokol yapılarak, Çınarcık ve Teşvikiye Su Kemeleri, hali 

hazırda kapalı bulunan ve tahminen 120 yıllık geçmişi olan Denizçalı Tarihi Aşağı Mahalle 

Camii, Merkez İlçe Soğucak Çeşmesi olmak üzere, ilimizde bulunan tarihi kültür 

varlıklarının tespit ve tescil işlemlerinin yapılması, öncelik ve ödenek durumuna göre rölöve 

projelerinin hazırlatılması ve akabinde restore edilerek kültür mirasımıza kazandırılması 

konularında İdare tarafından başlatılan çalışmanın sonucunun komisyonlarla paylaşılmasının 

ardından konunun bir rapor halinde meclisin bilgisine sunulması için komisyonlara süre 

verilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi. 

 

        Gündemdeki diğer konuların görüşülmesi için 04.09.2022 Pazar günü saat 10.00’da 

meclis toplantı salonunda toplanmak üzere Eylül ayı olağan toplantısının üçüncü birleşimine 

son verildi. 

 

 

 

 

 

İL GENEL MECLİSİNİN 2022 YILI EYLÜL AYI OLAĞAN 

TOPLANTISININ DÖRDÜNCÜ BİRLEŞİMİNE AİT TUTANAKTIR 
 

        İl Genel Meclisinin 2022 yılı Eylül ayı olağan toplantısının dördüncü birleşimine 

04.09.2022 Pazar günü saat 10.00’da Meclis Başkanı Hasan SOYGÜZEL’in Başkanlığında 

meclis toplantı salonunda başlandı. 

 

        Meclis çalışmalarına başlamadan önce yoklama yapıldı. Yapılan yoklamada, üyelerden 

Ömer ASLAN, Fürkan ATEŞ, Ertan ŞENER, Hüseyin İNCE, Ali ÇORBACI, Resul 

ÇİFTÇİ, Mustafa TUNALI, İbrahim DÖNERTAŞ, Atalay BEŞTAŞ, Murat KAYA, Mustafa 

SELVİ, Tahsin YENER, İdris DURMUŞ, Hayrullah SARIHAN, Oktay ATİK, İsmail 

AKAR ve Hüseyin ALFAT olmak üzere tüm üyelerin toplantıya iştirak ettikleri görüldü. 

Böylece çoğunluğun olduğu görülerek meclis çalışmalarına devam edildi.   
 

        Gündemin sekizinci maddesinde yer alan; Altınova İlçesine bağlı Karadere Köyünde 

bulunan eski ilkokul binasının teknik ve mimari şartlara uygun şekilde “Etnografya Müzesi” 

olarak düzenlenmesi teklifi hakkında İhtisas Komisyonlarınca hazırlanan raporlar okundu. 

Yapılan müzakereler neticesinde, komisyon raporlarında belirtildiği gibi; bahse konu 



 

binanın kültür varlığı olarak tescil konusunun Kocaeli Kültür Varlıklarını Koruma Bölge 

Kurulu tarafından değerlendirilmesinden sonra Kurul Kararı doğrultusunda gerekli 

çalışmaların yapılması, neticesinin de bir rapor halinde meclisin bilgisine sunulması için 

komisyonlara süre verilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi, 

 

        Gündemin dokuzuncu maddesinde yer alan, İlimiz, Çınarcık İlçesine bağlı Çalıca köyü 

köy meydanı düzenlenmesi teklifi hakkında tüm İhtisas Komisyonlarınca hazırlanan raporlar 

okundu. Meclis Üyelerinden İdris DURMUŞ söz alarak, bu güne kadar yapılan köy 

meydanları için emeği geçenlere teşekkürlerini iletti, maliyetlerin artacak olması nedeniyle 

hızlı bir şekilde çalışma yapılması suretiyle bir an önce gerekli projelerin hazırlanarak 

zaman kaybetmeden hayata geçirilmesinin önemli olduğunu dile getirdi. Yapılan 

müzakereler neticesinde, komisyon raporlarında belirtildiği gibi, İlimiz, Çınarcık İlçesine 

bağlı Çalıca Köyüne ilave olarak Merkez İlçesine bağlı Kazımiye, Çiftlikköy İlçesine bağlı 

İlyasköy, Altınova İlçesine bağlı Örencik ve Armutlu İlçesine bağlı Kapaklı köylerinin köy 

meydanı düzenlenmesi işlerinin, 5302 sayılı İl Özel İdaresi Kanununun 6 ncı maddesi 

kapsamında ve İl Genel Meclisinin 05.02.2021 tarihli ve 28 sayılı kararı doğrultusunda İdare 

tarafından gerekli proje, keşif ve maliyetlerinin hazırlanarak bir program dâhilinde 

gerçekleştirilmesi, bedelinin ise İl Özel İdaresi (Yatırım ve İnşaat Müdürlüğü) Bütçesinin 

Köylere Park Meydan Peyzaj Projesi ile Köy Binaları ve Sosyal Tesis Binaları Yapım 

Bakım ve Onarım Projesi faslında bulunan ödenekten karşılanması hususu oylandı ve 

oybirliğiyle kabul edildi. 

 

       Gündemdeki diğer konuların görüşülmesi için 05.09.2022 Pazartesi günü saat 13.00’da 

İl Özel İdaresi ana hizmet binasında bulunan Meclis Toplantı Salonunda toplanmak üzere 

Eylül ayı olağan toplantısının dördüncü birleşimine son verildi. 

 

 

 

 

 

İL GENEL MECLİSİNİN 2022 YILI EYLÜL AYI OLAĞAN 

 TOPLANTISININ BEŞİNCİ BİRLEŞİMİNE AİT TUTANAKTIR 
 

        İl Genel Meclisinin 2022 yılı Eylül ayı olağan toplantısının beşinci birleşimine 

05.09.2022 Pazartesi günü saat 13.00’da Meclis Başkanı Hasan SOYGÜZEL’in 

Başkanlığında meclis toplantı salonunda başlandı. 

 

        Meclis çalışmalarına başlamadan önce yoklama yapıldı. Yapılan yoklamada, üyelerden 

Ömer ASLAN, Fürkan ATEŞ, Ertan ŞENER, Hüseyin İNCE, Ali ÇORBACI, Resul 

ÇİFTÇİ, Mustafa TUNALI, İbrahim DÖNERTAŞ, Atalay BEŞTAŞ, Murat KAYA, Mustafa 

SELVİ, Tahsin YENER, İdris DURMUŞ, Hayrullah SARIHAN, Oktay ATİK, İsmail 

AKAR ve Hüseyin ALFAT olmak üzere tüm üyelerin toplantıya iştirak ettikleri görüldü. 

Böylece çoğunluğun olduğu görülerek meclis çalışmalarına devam edildi.   

 

       Gündemin onuncu maddesinde yer alan, 5302 sayılı İl Özel İdaresi Kanununun 6 ncı 

maddesi kapsamında İl Özel İdaresine verilen yetki ve sorumluluk alanında bulunan 

köylerin ekonomik açıdan kalkındırılmasına yönelik gelir getirici mahiyette projeler 

geliştirilerek hayata geçirilmesi teklifi hakkında İhtisas Komisyonlarınca hazırlanan raporlar 

okundu. İl Özel İdaresi Genel Sekreter Yardımcısı Selahattin ARAS tarafından; Yaban 

Mersini ve Aronya Meyvesi hakkında proje çalışmalarının olduğunu, ödeneğin temini 

halinde projelerin hayata geçirileceğini ifade etti. Yapılan müzakereler neticesinde, 

komisyon raporlarında belirtildiği gibi; 2022 yılı içerisinde köylerimizden gelen yeni 

talepler de değerlendirilerek, İl Özel İdaresi ile Yalova İl Tarım ve Orman Müdürlüğü 



 

işbirliğinde yapılan çalışmalar sonucunda tarımsal ve zirai faaliyetler hakkında hazırlanan 

birçok proje hayata geçirilmiştir. Ayrıca; Yalova İl Özel İdaresi adına "Üzümsü Meyvelerle 

Yalova’da Kır Kent Elele" başlıklı bir proje ile MARKA nezdinde başvuruda bulunulmuş, 

projenin hayata geçirilmesiyle çiftçi üreticilerimizin daha ekonomik ve bilimsel metodoloji 

yaklaşımıyla faaliyetlerin sürdürülmesi hasat ve hasılat açısından çok daha ekonomik ve 

umulan azami faydanın elde edileceği amaçlanmıştır. Bunların yanında son dönemlerde 

yaşanan kuraklık ve küresel iklim değişikliğine ve bazı çevresel etkilere bağlı olarak 

ekmeklik buğday gibi ürünlerin yetiştirilmesi daha da önem kazanmıştır. Dolayısıyla bu 

yönde de gerekli çalışmaların yapılması ve çiftçi üreticilerimizin desteklenerek tahıl 

konusunda yaşanabilecek olumsuzlukların bertaraf edilmesine yönelik projeler geliştirilerek 

hayata geçirilmesi, başlatılan çalışmaların neticesinin bir rapor halinde meclisin bilgisine 

sunulması için komisyonlara süre verilmesi hususu oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi. 

 

      Gündemin on birinci maddesinde yer alan; yaklaşık %60’ı orman olan ve Türkiye’nin ilk 

canlı ağaç müzesine (Arboretum) ev sahipliği yapan ilimize ideal bir Bonsai Sanat Galerisi 

ve Atölyesinin (Bonsai Müzesi) kazandırılması için gerekli çalışmanın yapılması teklifi 

hakkında İhtisas Komisyonlarınca hazırlanan raporlar okundu. Meclis Başkanı; Ekim ayı 

içerisinde yurt içinden ve yurt dışından katılımcıların iştirakiyle bir Sergi ve Sempozyumun 

düzenleneceğini ifade etti. Yapılan müzakereler neticesinde, komisyon raporlarında 

belirtildiği gibi; İspanya’nın Madrid ve Barcelona kentlerine yapılan çalışma gezisi 

sonucunda ve ilimizde düzenlenen sergi ve sempozyumda ortaya çıkan görüş ve öneriler 

doğrultusunda tahsis edilen yerin bitişiğinde bulunan ve Kültür Merkezi ile entegre bir 

şekilde hazırlanan Bonsai Sanat Galerisi ve Atölyesi (Bonsai Müzesi) Projesinin keşfi ile 

birlikte Kültür ve Turizm Bakanlığına gönderilerek ödenek temini talebinde bulunulması, 

yapılan hazırlıklar çerçevesinde Kadıköy Belediyesi ile 19.04.2022 tarihinde yapılan ortak 

protokol hükümleri doğrultusunda anılan Bonsai Sanat Galerisi ve Atölyesi (Bonsai Müzesi) 

Projesinin ihale edilerek hayata geçirilmesi, yapılmış ve yapılacak çalışmaların sonucunun 

bir rapor halinde meclisin bilgisine sunulması için komisyonlara süre verilmesi hususu 

oylandı ve oybirliğiyle kabul edildi. 

       Dilek ve temenniler maddesi kapsamında meclis üyelerinden Oktay ATİK söz alarak, 

Kılıç ve Denizçalı köy yollarında bozulmaların olduğunu, bunların çözüme kavuşturulması 

gerektiğini, ayrıca (V) kanal çalışmalarının hızlandırılmasının yararlı olacağını dile getirdi. 

Üyelerden İdris DURMUŞ söz alarak, Gacık ve Denizçalı köy yollarının heyelanlı olan 

kısımlarının onarılması, Kılıç-Otoban çıkışlarındaki yolun aksayan kısımları ile birlikte su 

kanallarının yapılarak bozulmaların önüne geçilmesinin gerekli ve yaralı olacağını, köy 

yollarının sıcak asfalt ya da sathi kaplama yapmak yerine beton yol yapılıp 

yapılmayacağının araştırılmasını, daha uygun, kullanışlı ve ekonomik olması halinde beton 

yolun tercih edilmesini, parke taşı işlerinin daha ekonomik olması açısından piyasaya 

yapmak yerine KDV muafiyeti olan şirketlerin tercih edilmesinin uygun olup olmayacağının 

araştırılarak bu konuda meclisimizin bilgilendirilmesini talep etti. Meclis Başkanı; beton yol 

yapımı çalışmaları ve diğer hizmet ve yatırımların özel sektöre yaptırılması veya kamuya ait 

şirketlere yaptırılması hususlarında meclisi bilgilendirdi. Meclis Üyelerinden Resul ÇİFTÇİ 

söz alarak, Kocaeli Belediyesi tarafından bazı bölgelerde beton yolların yapıldığını ancak, 

uzun zaman devam etmediğini ve kısa sürede bozulduğu için ekonomik olmadığı yönünde 

bilgi edindiklerini ifade etti. 

       Görüşülecek başka konu kalmadığından ve başka söz isteyen olmadığından, 2022 Yılı 

Ekim ayı olağan toplantısının 03.10.2022 Pazartesi günü saat 15.30’da İl Özel İdaresi Ana 

Hizmet Binasında bulunan Meclis Toplantı Salonunda yapılması kararlaştırılarak, 2022 Yılı 

Eylül ayı olağan toplantısına son verildi.  

 

 


